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Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 8. maj 2012 stillet 
følgende spørgsmål nr. 546 (Alm. del) til ministeren for sundhed og forebyg-
gelse, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sophie 
Løhde (V).

Spørgsmål nr. 546:
’’Er ministeren enig med de fagfolk som i Politiken den 4. maj 2012 hævder, at 
den trecifrede millionbesparelse på fedmeoperationer bliver "ædt op af øgede
sundhedsudgifter andre steder, da hundredvis af ekstremt overvægtige nu står 
tilbage uden en effektiv behandling. De vil derfor få alvorlige følgesygdomme, 
der er dyre at behandle. De kan ganske vist få rådgivning om, hvordan de æn-
drer deres livsstil, men for langt de fleste lykkes det aldrig at slippe af med 
overvægten"? ”

Svar:
Jeg er opmærksom på, at der er fagfolk, som har stillet spørgsmålstegn ved 
de kriterier for henvisning til fedmekirurgisk behandling, som blev udmeldt i 
december 2010 efter aftale mellem den daværende regering og Danske Regi-
oner.

Jeg er enig i, at der er et behov for at følge udviklingen på området, herunder 
alternativer til operation, samt de følgevirkninger, der måtte opstå som følge af 
fedmeoperationer. 
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